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Zápis  
z Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeže 

 konané dne 6. března 2010 v Praze 

 
Účastníci jednání: 

OO ČSCH  Benešov (Ladislav Heřman), Beroun (Jaroslav Peták), Brno (Jiří Pokorný), Česká Lípa 

(Břetislav Šáfr), Domaţlice (Jan Dufek), Havlíčkův Brod (Ing. Jan Bouma, CSc.), Hodonín (Jaroslav Bayer), 

Hradec Králové (Jaroslav Kalaš), Cheb (Václav Rybáček), Chrudim (Dušan Barcuch), Jablonec nad Nisou 

(Jan Dědek), Jihlava (Vojtěch Pelán), Jindřichův Hradec (Vladimír Kopřiva), Karviná (Marián Pawlas), 

Kladno (Ing. Jaroslav Boukal), Kolín (Oldřich Šálek), Kroměříţ (Roman Šesták), Kutná Hora (Vlasta 

Novák), Liberec (František Strnad), Litoměřice (Zdeněk Petrţelka), Louny (Václav Stehlík), Mělník (Josef 

Škoda), Náchod (Jiří Andrš), Nový Jičín (Peter Čanecký), Nymburk (Miloslav Kubát), Opava (Jaroslav 

Trávníček), Ostrava (Petr Matěj), Pardubice (Josef Blaţek), Pelhřimov (Marie Špátová), Písek (Jindřich 

Vácha), Plzeň-oblast (Ladislav Štolba), Praha-západ (Ing. Richard Konrád), Přerov (Antonín Dočekal), 

Příbram (Zdeněk Kocourek), Rakovník (Josef Větrovec), Sokolov (Petr Fischer), Svitavy (Richard Kořízek), 

Teplice (Jindřich Mouka), Trutnov (Jan Moravec), Třebíč (Ing. Jaromír Dobrovolný), Uherské Hradiště (Ivan 

Zábrana), Vyškov (Jaroslav Zehnal), Znojmo (Alena Polášková), Ţďár nad Sázavou (Jiří Šťourač).  

Klub chovatelů araukan (Bc. Miroslav Pawlas), barneveldek (Miroslav Horák), bojových plemen (Miroslav 

Macíček), českých hus (Ivan Pavel), českých plemen slepic (Ing. Jaromír Dobrovolný), faverolek (Ing. Marie 

Zemanová), chocholatých plemen (Ing. Richard Konrád), hempšírek (Roman Šesták), krůt a perliček 

(Jaroslav Kalaš), leghornek (Josef Blaţek), maransek (Ing. František Šonka), plymutek (Antonín Bohuněk 

st.), sasexek (Jaroslav Bayer), sebritek (Ivan Zábrana), velsumek (Jiří Král), vlašek (Radim Weiter), vodní 

drůbeţe (Jiří Malák), vyandotek (Pavel Tuček), zakrslé rousné drůbeţe a drůbeţe ostatních zakrslých a 

zdrobnělých plemen (Petr Sonnek). 

ÚOK CHD, revizní komise, delegát v EE a tajemnice ÚOK CHD– Jiří Andrš, Jaroslav Bayer, Václav 

Brdička, Miloslav Hertl, Ing. Richard Konrád, Ing. František Šonka, Josef Vilhelm, Peter Ţuffa, Eliška 

Stejskalová. 

Hosté – RNDr. Martin Smrček, generální sekretář ČSCH, Jiří Král, místopředseda ÚV ČSCH. 

 

1. Úvod 

   Delegáty přivítal Ing. František Šonka, předseda Ústřední odborné komise chovatelů drůbeţe. 

Řízením schůze ÚOK CHD pověřila Ing. Richarda Konráda, který přivítal hosty - RNDr. Martina 

Smrčka, generálního sekretáře ČSCH, a Jiřího Krále, místopředsedu ÚV ČSCH. Byl schválen 

PROGRAM Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeţe: 

1. Zahájení, volba pracovních komisí 

2. Zpráva o činnosti ÚOK CHD za uplynulý rok 

3. Zpráva o činnosti sboru posuzovatelů drůbeţe 

4. Zpráva revizní komise odbornosti 

5. Diskuse 

6. Usnesení 

7. Závěr 

   Do společné mandátové a návrhové komise byli za ÚOK CHD navrţeni Josef Vilhelm a Jaroslav 

Bayer, z pléna Ing. Jan Bouma, Csc., Jaroslav Kalaš a Antonín Bohuněk st. – delegáti komisi 

v tomto sloţení jednohlasně schválili. Následovala informace o počtu delegátů – 44 delegátů z OO 

ČSCH (z celkového počtu 74), 18 delegátů z klubů (z celkového počtu 24). Bylo konstatováno, ţe 

konference je usnášeníschopná. Zpracováním zápisu byla pověřena Eliška Stejskalová, zápis ověří 

Josef Vilhelm a Jaroslav Bayer. Občerstvení zajišťuje Ing. Marie Zemanová. 

- Ing. Richard Konrád přednesl návrh, aby Organizační řád odbornosti chovatelů drůbeţe zůstal 

v podobě před loňskou konferencí, v řádu nebude uvedeno, ţe delegáti klubů mají právo hlasovat. 

Uvedl, ţe jakmile bude schválen zákon o spolcích, dojde k zásadní změně Stanov ČSCH. 

- Vladimír Kopřiva (Poznámka – na výslovnou ţádost autora příspěvku je jeho příspěvek zveřejněn 

v následném znění) k návrhu ÚOK upozornil na znění § 4/2. Stanov, ve kterém se uvádí, ţe volby 

do všech funkcí ve Svazu jsou uskutečňovány demokraticky, a to zdola nahoru. Vyplývá z toho, ţe 

ÚOK, která kluby řídí, je nahoře a kluby tím, ţe jsou ÚOK řízeny, jsou dole. Kluby tedy mají 



právo volit členy ÚOK a RKO. V § 4/3. Stanov, poslední větě, se píše: O způsobu volby ústředních 

odborných orgánů v jednotlivých chovatelských odbornostech rozhoduje konference odbornosti v 

souladu se Stanovami. Vyplývá z toho, ţe pokud se nevolí zdola nahoru, není to v souladu se 

Stanovami. Legislativní komise ÚV ČSCH je podle Stanov pracovní komise ÚV. Ze Stanov nemá 

ţádné pravomoci upozorňovat ústřední odbornou komisi na skutečnost, ţe Organizační řád 

odbornosti není v souladu se Stanovami a ţe by měl být Organizační řád změněn. Legislativní 

komise ÚV můţe, pokud ji to ÚV uloţí, vypracovat své stanovisko a to předloţit ÚV. Pouze ÚV 

můţe, pokud zjistí, ţe Organizační řád nebo jeho část není v souladu se Stanovami, prohlásit tento 

řád nebo jeho část za neplatný, pozastavit jeho činnost a zajistit zjednání nápravy. To vše 

příslušným usnesením, ve kterém zdůvodní, s kterým ustanovením Stanov není v souladu. Ing. 

Hulman nemá pravomoc takové stanovisko pro potřebu jiných orgánů Svazu vydávat a tyto orgány 

nejsou povinné se jím řídit. Argument, ţe volební právo klubů v rámci odbornosti chovatelů 

drůbeţe kritizují odbornosti chovatelů králíků, a zejména holubů, odmítl s tím, ţe se jedná o vnitřní 

záleţitost odbornosti chovatelů drůbeţe a tato odbornost se také nezabývá problémy v jiných 

odbornostech. 

- Eliška Stejskalová uvedla, ţe kaţdý chovatel je členem základní organizace. Tohoto chovatele na 

konferenci zastupuje delegát OO ČSCH. Ti chovatelé, kteří jsou členy klubu (a někteří jsou 

v mnoha klubech), by byli na konferenci zastoupeni i klubovými delegáty, tedy vícekrát. V tom je 

nesoulad se Stanovami ČSCH.  

- Ivan Zábrana upozornil, ţe o neplatnosti organizačního řádu bylo hovořeno na loňské Valné 

hromadě ČSCH, řád odbornosti je neplatný. V § 27 Stanov ČSCH je uvedeno: Ústřední konference 

delegátů chovatelských odborností jsou zastupitelská shromáţdění delegátů oblastních, okresních, 

městských aktivů chovatelských odborností, eventuálně specializovaných základních organizací.  

- Miloslav Hertl, předseda revizní komise odbornosti, seznámil delegáty s řešením konzultovaným 

s předsedou legislativní komise - hlasování v odborných věcech se na konferenci ošetří tak, ţe 

v úvodu konference delegáti OO ČSCH (pokud jich bude nadpoloviční většina) budou hlasovat o 

tom,  jestli delegáti klubů mohou na konferenci hlasovat v odborných věcech. (Poznámka – drůbeţ 

patří, jako jediná v ČSCH, mezi hospodářská zvířata a základním dokumentem, kterým se 

odbornost řídí, je tzv. plemenářský zákon. Plemenná kniha drůbeţe eviduje i chovy nečlenů ČSCH. 

Je důleţité do hlasování o odborných věcech zařadit delegáty klubů, protoţe základ plemenářské 

práce je v klubech.) 

Delegáti OO ČSCH hlasovali o zrušení 4. bodu usnesení z loňské konference týkajícího se změn 

v organizačním řádu odbornosti. PRO – 34 delegáti, PROTI – 4 delegáti, 6 delegátů se ZDRŢELO 

hlasování. Delegáti OO ČSCH hlasovali: kdo je pro, aby v organizačním řádu odbornosti v čl. 2 

bylo uvedeno „...delegáti chovatelských klubů disponují hlasem poradním.“ a v čl. 7 „Kaţdý 

jednotlivý klub má právo delegovat na jednání Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů 

drůbeţe jednoho zástupce s hlasem poradním.“ PRO – 32 delegáti, PROTI – 1 delegát, 11 delegátů 

se ZDRŢELO hlasování.  

Delegáti OO ČSCH schválili delegáta na Valnou hromadu ČSCH – Ing. Františeka Šonku. PRO – 

40 , PROTI – ţádný delegát, 4 delegáti se ZDRŢELI hlasování.  

Delegáti OO ČSCH hlasovali o tom, jestli na Ústřední konferenci delegátů odbornosti chovatelů 

drůbeţe dne 6. března 2010 mohou delegáti chovatelských klubů hlasovat v odborných věcech. 

PRO – 43 delegáti OO ČSCH, zdrţel se – 1 delegát. 

 
2. Zpráva o činnosti ÚOK CHD za uplynulý rok 

   Zprávu přednesl Ing. František Šonka. Podrobně referoval o plemenných a šlechtitelských 

chovech a o genetických zdrojích drůbeţe evidovaných Plemennou knihou drůbeţe, o výši dotací 

na PKD a GZ a o přiznaných příspěvcích na jednotlivé chovy. Pohovořil o celostátní výstavě mladé 

drůbeţe, která byla prvně v roce 2009 uspořádána společně s CVMK. Informoval o celostátní 

výstavě drobného zvířectva, jejíţ termín je navrţen a zatím není schválen, a o celostátních 

výstavách pro příští roky. Dotkl se činnosti klubů jako důleţitého článku v chovatelství a pohovořil 

o změněné situaci v přepravě zvířat a o školení nutném pro přepravce zvířat. Zevrubně vyhodnotil 

testování drůbeţe v Opavě a o přerušení testování, vzniklém úmrtím Ing. Antonína Pořízka. 

Nastínil další spolupráci s testovací stanicí pro příští roky a přípravu smlouvy pro rok 2011. 

Informoval o testování zdrobnělých českých slepic u Pavla Hrubeše. 

   Následovala zpráva Petera Ţuffy, zástupce drůbeţářské sekce v Evropském chovatelském svazu a 

ve standardové komisi EE. Peter Ţuffa zevrubně hovořil o průběhu jednotlivých jednání v EE, o 

schvalování nových plemen a barevných rázů. Pro Českou republiku je zaregistrován pro schválení 

barevný ráz velsumky modře rezavě koroptví, v procesu představování je mosetka. Referoval o 

procesu převaţování plemen drůbeţe, o hledání názvu nových barevných rázů. K českým husám  

uvedl, ţe ČR ţádá úpravu evropského standardu – standard země původu je směrodatný. Záleţitost 

není zatím uzavřena, v ČR je velikost krouţků 24, v Evropě 22.  

   Ing. Richard Konrád poděkoval Peteru Ţuffovi za jeho výborné zastupování ČSCH v EE.  



 

3. Zpráva o činnosti sboru posuzovatelů drůbeže 

   Ivan Pavel, předseda sboru posuzovatelů drůbeţe, pohovořil o stěţejních bodech řešených při 

jednáních výboru posuzovatelů. Dále informoval o tom, ţe vedoucí posuzovatel bude třídu „Super 

elita“ potvrzovat nejen na celostátních, ale i krajských výstavách. Na ostatních výstavách vedoucí 

posuzovatel v úvodu posuzování stanoví „pravidla hry“. Upozornil, ţe  velkým problémem je 

neváţení drůbeţe, respektive napsání hmotnosti, která neodpovídá. Uvedl, ţe se zdárně rozvíjí 

spolupráce s polskými chovateli drůbeţe. 

 

4. Zpráva revizní komise odbornosti 

   Miloslav Hertl, předseda revizní komise, konstatoval, ţe RK pracuje nezávisle na ÚOK CHD. 

Přednesl dvě revizní zprávy – za rok 2008 a 2009 (Poznámka – v lednu 2009, kdy se konala 

konference odbornosti, ještě nebyla dokončena uzávěrka účetních dokladů, takţe nebylo moţné 

provést revizi.) Uvedl, ţe se RK se zaměřuje nejen na kontrolu účetních dokladů, ale i na kontrolu 

činnosti.  Kontroluje práci posuzovatelů – vyplňování oceňovacích lístků a stvrzenek. RK se 

zabývala stíţnostmi chovatelů na posuzování drůbeţe, stíţnosti byly oprávněné. Poté Miloslav 

Hertl podrobně informoval, které účetní doklady byly prověřeny. Při revizi nebyly shledány 

nesrovnalosti.  

 

5. Diskuse 

Ladislav Štolba -  velmi zevrubně referoval o standardizaci a kategorizaci posuzovatelů drůbeţe. 

(Poznámka – výbor posuzovatelů na drané téma zveřejní článek v časopise Chovatel a na 

webových stránkách ČSCH.) 

Peter Ţuffa – pohovořil o výstavách pořádaných v příštím roce v rámci EE (Poznámka – termíny 

budou zveřejněny v samostatném článku v časopise Chovatel.) 

Jaroslav Bayer -  vznesl dotaz, proč Evropská výstava konaná ve Welsu byla v pořadí 26 a další 

výstava v Lipsku 25.  

Peter Ţuffa – vysvětlil, ţe němečtí chovatelé si potrpí na tradici a jubilea, takţe pořádali znovu 25. 

výstavu. Dále pohovořil o Evropské výstavě v Nitře, poděkoval českým vystavovatelům, 

posuzovatelům a funkcionářům. 

Ivan Zábrana – vyzdvihl přínos Petera Ţuffy jako jednoho z důleţitých organizátorů EV v Nitře a 

jako zástupce českých drůbeţářů v EE. Dále poděkoval českým posuzovatelům bodujícím na EV 

v Nitře. Zevrubně pohovořil o sebritkách vystavených na EV v Nitře a o oceněních, která obdrţeli 

čeští chovatelé sebritek. Dále navrhl, aby odbornost chovatelů drůbeţe soustředila lidi se 

zkušenostmi a právním povědomím a podílela se na tvorbě nových Stanov ČSCH. Upozornil, ţe 

konference musí schválit návrh rozpočtu odbornosti na příští rok. 

Ing. Richard Konrád – uvedl, ţe pro změny stávajících Stanov ČSCH byl ÚV ČSCH stanoven 

termín 31. prosinec 2009. Celosvazový rozpočet je postavený jako vyrovnaný. Rozpočet ÚOK 

CHD na rok 2010 je stejně jako v roce předešlém -140.000 Kč. 

Vladimír Kopřiva - (Poznámka - na výslovnou ţádost autora příspěvku je jeho příspěvek zveřejněn 

v následném znění) podpořil stanovisko př. Ivana Zábrany, ţe tato ústřední konference by měla 

schválit rozpočet odbornosti. Ukládají to Stanovy v § 27/5. Doslovně uvedl, ţe pokud není 

schválen rozpočet, nesmí ÚOK zaplatit ani ty bagety, které se tady podávají. To, ţe se provádějí 

platby bez schváleného rozpočtu, není také v souladu se Stanovami a to nikomu nevadí. Dodal, ţe i 

ÚV provádí v rozporu s § 25/3. Stanov platby bez schváleného rozpočtu a také se jedná o chování, 

které není v souladu se Stanovami. Podpořil i další stanovisko př. Ivana Zábrany, ţe by i odbornost 

chovatelů drůbeţe měla mít své zastoupení v legislativní komisi, zejména při práci na změně 

Stanov, aby tam byly prosazovány zájmy této odbornosti. Vladimír Kopřiva konferenci navrhl, aby 

silou svého mandátu podala návrh na změnu Stanov. Navrhuje vypracovat alternativu k § 20 a 21. 

Tím, ţe klesá počet chovatelů obecně, ubývá i chovatelů drůbeţe. Na příkladu jindřichohradecké 

OO uvedl, ţe je problém sestavit OOK a vůbec zajistit účast z většiny ZO na okresním aktivu 

chovatelské odbornosti drůbeţe. Podle jeho poznatků má stejné problémy i celá řada OO. 

Alternativa by umoţnila odbornosti v rámci OO pracovat i nadále s menším počtem členů. V 

souvislosti s tím odmítl argument Ing. Konráda, ţe návrhy na změnu Stanov se měly podávat do 

31. 12. 2009. Kopřiva uvedl, ţe tento termín je uveden pouze v článku Ing. Hulmana v časopisu 

Chovatel č. 8/2009 na str. 25 a 26 jako výzva ÚV, která nemá závazný charakter a uţ vůbec 

charakter závazného usnesení. Na straně 25 stejného čísla je zpráva tehdejšího generálního 

sekretáře Sl. Petrţílky „Z jednání ÚV ČSCH“ ze dne 13. 6. 2009 a v něm není o této problematice 

ani zmínka, natoţ potom výzva nebo usnesení. Odmítl jako nepravdivou i další informaci Ing. 

Konráda, ţe je tento termín stanoven usnesením VH.      

Miroslav Horák – vyzval některé delegáty ke zkrácení diskusních příspěvků, aby se chovatelé ze 

vzdálenějších míst dostali včas domů. 



Ing. Richard Konrád – konstatoval, ţe práce na okrese je záleţitostí kaţdé OO ČSCH, nelze to řešit 

shora. 

Eliška Stejskalová – uvedla, ţe rozpočet ÚOK CHD na rok 2010 je, jak referoval Ing. Richard 

Konrád, -140.000 Kč. Na rozpočtu odbornosti se podílejí dvě dotace – na Plemennou knihu 

drůbeţe a dotace týkající se genetických zdrojů poskytnutá ze státního rozpočtu prostřednictvím 

VÚŢV Praha-Uhříněves. Výše obou dotací bude, jako kaţdoročně, známa aţ v druhé polovině 

roku, takţe o nějakém striktním dodrţování plánu nelze uvaţovat, protoţe plán se můţe díky 

dotacím výrazně změnit. Rozpočet je operativně upravován podle aktuální dotační politiky. 

Zdeněk Kocourek – Celostátní výstavu mladé drůbeţe 2009 povaţuje za zdařilou. Vyslovil názor, 

ţe by bylo nutné pečlivěji vybírat posuzovatele. Uvedl, ţe se ohradil proti posouzení své drůbeţe. 

Eliška Stejskalová – vloni se pořádala první celostátní výstava mladé drůbeţe a nešlo stanovovat si 

nějaké striktní podmínky, protoţe nikdo netušil, co si od výstavy slibovat. Ekonomické hledisko 

bylo při výběru posuzovatelů zásadní. Dnes je jasné, ţe chovatelé výstavu podpoří, takţe je i 

prostor k dalšímu vyjednávání. Dále vyzdvihla práci Petera Ţuffy, zástupce českých drůbeţářů 

v EE, a Ivana Zábrany, který s výrobcem konzultuje výrobu krouţků na drůbeţ. Byly podány 

informace ohledně chovatelských klubů – pět z nich nemá aktuální evidenční karty. Všechny kluby 

chovatelů drůbeţe budou znovu obeslány, pokud evidenční karty nevrátí do 15. dubna 2010, 

půjdou do likvidace, protoţe jejich existenci nebude moţné doloţit statistickému úřadu.  

Josef Blaţek -  informoval o plánovaném chovu leghornek v Opavě. Zdůraznil, ţe u krouţků na 

drůbeţ je třeba klást důraz na kvalitu, ocenil EV v Nitře. 

Ing. František Šonka – uvedl, ţe Školní statek Opava si chce pořídit čtyři uţitkové chovy drůbeţe – 

mezi nimi i leghornky.  

Ladislav Štolba – vyzval delegáty, aby pomohli najít další adepty na posuzovatele drůbeţe, 

vyslovil poděkování Ivanu Zábranovi, jenţ s výrobcem konzultuje výrobu krouţků na drůbeţ. 

Ing. Jan Bouma, CSc. – doporučil, aby se čelní představitelé odborností chovatelů drůbeţe, králíků 

a holubů sešli na společné schůzce a domluvili se na jednotném posudečném a stvrzenkách za 

posuzování. Při vyúčtování dotací, například z krajského úřadu, a na finančních úřadech se 

chovatelům jen těţko vysvětluje, proč je v rámci ČSCH v kaţdé odbornosti všechno jinak. Uvedl, 

ţe i v rámci odbornosti pouţívají posuzovatelé drůbeţe stvrzenky několika variant, byť je platná 

jen jedna. 

Miloslav Hertl – připomněl, ţe je nutné podle usnesení konference z roku 2008 stanovit četnost 

konferencí. Připomněl, ţe zatím nebyly vyrobeny klece na velké husy a krůty. Upozornil na nákup 

křídelních známek.  

Jaroslav Kalaš – informoval, ţe chovatelé nevystavují velké husy a krůty, protoţe nejsou 

odpovídající klece.  

Ing. Richard Konrád – uvedl, ţe návrh na výrobu velkých klecí (cca do 50 kusů) bude přeloţen na 

ÚV ČSCH. 

Ladislav Štolba – upozornil, aby do usnesení byly zařazeny příspěvky Vladimíra Kopřivy. 

 

6. Usnesení 

Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeţe konaná dne 6. března 2010 v Praze 

Schvaluje: 

1. Program Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeţe 

2. Volbu společné mandátové a návrhové komise ve sloţení: Josef Vilhelm, Jaroslav Bayer, 

Jaroslav Kalaš, Ing. Jan Bouma, CSc., Antonín Bohuněk st. 

3. Návrat k původnímu znění Organizačního řádu odbornosti chovatelů drůbeţe. V čl. 2 a čl. 

7 „…delegáti klubů budou mít na konferenci hlas poradní“. 

4. Volbu Ing. Františka Šonky jako delegáta odbornosti na Valnou hromadu ČSCH. 

5. Pro delegáty chovatelských klubů – moţnost hlasovat na konferenci dne 6. března 2010 ve 

věcech odborných. 

Bere na vědomí: 

1. Zprávu o činnosti ÚOK CHD přednesenou Ing. Františkem Šonkou, předsedou ÚOK CHD. 

2. Informaci o pravděpodobném konání Celostátní výstavy drobného zvířectva v termínu 12. 

aţ 14. listopadu 2010 na Výstavišti Lysá nad Labem. 

3. Zprávu Petera Ţuffy, zástupce ČSCH v sekci drůbeţe EE a standardizační komisi EE. 

4. Zprávu předsedy sboru posuzovatelů Ivana Pavla o činnosti sboru posuzovatelů drůbeţe. 

5. Zprávy předsedy revizní komise odbornosti Miloslava Hertla za rok 2008 a 2009. 

6. Jednotlivé diskusní příspěvky: (Ladislava Štolby – o kategorizaci a specializaci 

posuzovatelů drůbeţe a o výzvě najít další nové adepty, Ivana Zábrany – o EV v Nitře a 

ustanovení pracovní skupiny ohledně připomínkování a doplnění Stanov ČSCH, Vladimíra 

Kopřivy – o organizačním řádu odbornosti, úpravě Stanov ČSCH a rozpočtu ÚOK CHD 

na rok 2010, Zdeňka Kocourka – o celostátní výstavě mladé drůbeţe, Elišky Stejskalové – o 

klubech a nutnosti doloţit aktuální evidenční karty – do 15. dubna 2010 a o rozpočtu ÚOK 



CHD na rok 2010, Josefa Blaţka – o kvalitě krouţků na drůbeţ a testování drůbeţe 

v Opavě, Ing. Jana Boumy, CSc. – o sjednocení posudečného a stvrzenek v odbornostech 

chovatelů drůbeţe, králíků a holubů, Jaroslava Kalaše – o nutnosti vyrobit klece na velkou 

drůbeţ a příspěvky další diskutujících.) 

Ukládá: 

1. ÚOK CHD pokračovat v započaté práci na úseku chovu a šlechtění čistokrevných plemen 

drůbeţe, spolupracovat s Radou Plemenné knihy drůbeţe, zlepšit spolupráci 

s chovatelskými kluby a zapojit je do systému práce v Plemenné knize drůbeţe. 

2. ÚOK CHD ve spolupráci se Školním statkem v Opavě připravit podmínky pro testování a 

uzavřít smlouvu na testování drůbeţe v testovací stanici v Opavě od roku 2011.  

3. Nadále trvá úkol pro Petera Ţuffu prosadit na půdě EE dodrţování českého standardu 

českých hus. 

4. Výboru posuzovatelů drůbeţe sestavit jmenný seznam posuzovatelů drůbeţe, kde bude 

uvedena kategorizace a specializace. Toto zveřejnit v časopise Chovatel a na webových 

stránkách ČSCH. 

5. ÚOK CHD pouţívat jednotné tiskopisy posuzovatelů pro účtování posudečného na 

výstavách.  

6. Zabezpečit výstavní fundus pro velkou drůbeţ (cca 50 kusů). 

7. ÚOK CHD zveřejnit zápis z Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeţe 

v časopise Chovatel a na webových stránkách ČSCH. Pokračovat ve zveřejňování 

pozvánek na konference a veškerých informací týkajících se odbornosti drůbeţe v časopisu 

Chovatel a na webových stránkách ČSCH (z důvodu rychlého přenosu informací a 

ekonomického hlediska). 

 

Usnesení z Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeţe bylo přijato všemi hlasy.  

 

7. Závěr 

 Jednání ukončil Ing. Richard Konrád, poděkoval přítomným delegátům. 

 

Zapsala – Eliška Stejskalová 

Ověřovatelé zápisu – Josef Vilhelm, Jaroslav Bayer 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


